



SOCIÉTÉ | CLASSICAL
CANADIENNE | ASSOCIATION
DES ÉTUDES | OF
CLASSIQUES | CANADA

Report of the President / Rapport de la présidente
CAC Annual General Meeting / Assemblée générale annuelle de la SCÉC
May 8th, 2020 / Le 8 mai 2020

Le français suit l'anglais.

We normally begin our meeting with a moment of silence to remember recently deceased members of our community. Please take a moment to remember the following individuals whom we have lost since the last AGM.

Alexander Dalzell (May 8, 2019) of the University of Toronto
(<https://www.cac-scec.ca/wp-content/uploads/bulletin/ccb25/ccb25.09.0.html>)

André Gerolymatos (May 30, 2019) of Simon Fraser University
(https://en.wikipedia.org/wiki/Andr%C3%A9_Gerolymatos)

Mark Owen Lee (July 25, 2019) of the University of Toronto
(https://en.wikipedia.org/wiki/M._Owen_Lee)

Noel Robertson (September 12, 2019) of Brock University.
(<https://www.cac-scec.ca/wp-content/uploads/bulletin/ccb26/ccb26.02.0.html>)

Viki Soady (February 2020) of Valdosta State University, formerly of Brock University (from 1976–1995)
(<https://brocku.ca/brock-news/2020/02/brock-mourns-pillar-of-womens-studies/>)

Mackenzie Lewis (March 8, 2020) of the University of Waterloo

Mark Golden (April 9, 2020) of the University of Winnipeg
(<https://www.cac-scec.ca/wp-content/uploads/bulletin/ccb26/ccb26.07.2.html>)

I'd like to remind colleagues to inform the editor of the *CCB* of any losses to our community during the academic year.

With cancellation of the May 2020 meeting at Victoria the following accommodations have been made: Council met for a virtual meeting on May 7th and the Heads' meeting is scheduled as a virtual meeting for May 12th. The University of Victoria will now host our annual conference and general meeting in May 2021. The May 2022 annual meeting will be held at Université Laval and Saint Mary's University will host the meetings in 2023. I am very grateful to our colleagues at Victoria for offering to rehost and to our colleagues at Laval and Saint Mary's for accommodating this change in schedule.

I have written a word of welcome to 32 new members since May 2019. Our current individual membership numbers are lower than previous years due to the cancellation of the 2020 annual conference. The decrease in new memberships has an impact on our finances and I joined with the Federation for Humanities and Social Sciences in writing to Hon. Bill Morneau outlining the effect of COVID-19 on non-profit organizations, including the CAC.

Our total number of institutional members has increased to 16 and includes the following institutions: Brock University; Dalhousie University; McMaster University; Thorneloe University at Laurentian; Trent University; Université de Montréal; Université Laval; University of British Columbia; University of Calgary; University of Manitoba; University of Saskatchewan; University of Toronto; University of Waterloo; University of Western Ontario; University of Winnipeg; University of Victoria. It is a significant number and I am most grateful to all institutions for their membership. Their support helps fund activities of the Association.

In my role as President I sit on the Board of the Canadian Institute in Greece (CIG) and act as the liaison with the Canadian Federation for the Humanities and Social Sciences. CIG has appointed a new President, Scott Gallimore of Wilfrid Laurier University. Jacques Perrault of the Université de Montréal has taken on the role of Director for the Institute after serving as interim Director for a year. The Federation has cancelled Congress for 2020.

Many thanks to the organizers, Noreen Humble, Kathy Simonsen, and Riemer Faber for their quick decisions with speakers regarding the CAC tours, now rescheduled for Winter 2021, most probably Winter 2021, and Fall 2021 respectively.

Please join me in thanking colleagues whose terms on Council have come to an end: Reyes Bertolín, Christian Raschle, and David Wallace-Hare (as President of the Graduate Student Caucus). Many thanks also to James Chlup for serving a term as CAC Secretary. James's term ended in December and so thanks is also due to Guy Chamberland who has served as interim secretary since January 2020. Mark Joyal's term on Council and the Executive has also come to an end. Six years is a significant commitment and Mark has carried out his roles on the executive with much care, sagacity, and eloquence. It has been a pleasure to work with Mark these past four years. Our thanks are also due to the late Mark Golden for serving as our Honorary President. We are all grateful to him for his service to the Association over the years.

Others deserving of our thanks include Guy Chamberland, who is ending his term as webmaster after nearly a decade. I'd like to acknowledge the enormity of this contribution of time and expertise from which the Association has benefitted immensely. Riemer Faber is stepping down as the organizer of the central tour and so I'd like to take this opportunity to thank him for his service to the Association these past two years.

I am most grateful to all members of Council and the Executive for helping the Association navigate an unprecedented period. Thanks also to you, the membership, for your patience and support of the Association in difficult circumstances. It has been a challenging time for us all and I hope the situation will soon stabilize and that we will once again be able to meet face-to-face. Be well.

En général nous commençons notre réunion avec un moment de silence en mémoire de nos collègues qui sont décédé-e-s depuis la dernière AGA. Cette année, nous nous souvenons des collègues suivants :

Alexander Dalzell (le 8 mai 2019) de l'Université de Toronto
(<https://www.cac-scec.ca/wp-content/uploads/bulletin/ccb25/ccb25.09.0.html>)

André Gerolymatos (le 30 mai 2019) de l'Université Simon Fraser
(https://en.wikipedia.org/wiki/Andr%C3%A9_Gerolymatos)

Mark Owen Lee (le 25 juillet 2019) de l'Université de Toronto
(https://en.wikipedia.org/wiki/M._Owen_Lee)

Noel Robertson (le 12 septembre 2019) de l'Université Brock.
(<https://www.cac-scec.ca/wp-content/uploads/bulletin/ccb26/ccb26.02.0.html>)

Viki Soady (en février 2020) de l'Université Brock (de 1976 à 1995)
(<https://brocku.ca/brock-news/2020/02/brock-mourns-pillar-of-womens-studies/>)

Mackenzie Lewis (le 8 mars 2020) de l'Université de Waterloo

Mark Golden (le 9 avril 2020) de l'Université de Winnipeg
(<https://www.cac-scec.ca/wp-content/uploads/bulletin/ccb26/ccb26.07.2.html>)

Je vous invite à envoyer au rédacteur du *BCÉA* les noms des collègues qui nous quitteront au cours de l'année à venir.

En raison de l'annulation du congrès, les ajustements suivants ont été jugés nécessaires : le conseil a tenu une réunion virtuelle le 7 mai ; la réunion des directeurs de programmes sera également virtuelle et aura lieu le 12 mai ; le congrès de l'Université de Victoria sera tenu en mai 2021 ; les congrès de l'Université Laval et de l'Université Saint Mary seront organisés en 2022 et 2023 respectivement. Nous sommes très reconnaissants envers nos collègues de l'Université de Victoria d'avoir offert de reporter le congrès d'un an et envers nos collègues des Universités Laval et Saint Mary d'avoir promptement accepté de se conformer à ce nouveau calendrier.

J'ai écrit un mot de bienvenue à trente-deux nouveaux membres depuis mai 2019. Comparé aux années précédentes, ce nombre est faible en raison de l'annulation du congrès de 2020. Cette diminution aura un impact sur nos finances, mais je me suis jointe à la Fédération des sciences humaines dans la rédaction d'une lettre à l'hon. Bill Morneau, lettre qui résume les effets de la COVID-19 sur les sociétés à but non lucratif comme la SCÉC.

Le nombre des membres institutionnels a augmenté et comprend maintenant les seize universités suivantes: l'Université Brock, l'Université Dalhousie, l'Université McMaster, l'Université de Montréal; l'Université Thorneloe à Laurentian, l'Université Trent, l'Université Laval, l'Université de la Colombie britannique, l'Université de Calgary, l'Université du Manitoba, l'Université de Saskatchewan, l'Université de Toronto, l'Université de Waterloo, l'Université « Western Ontario », l'Université de Winnipeg et l'Université de Victoria. Le nombre de seize est important et je voudrais les remercier toutes. Leur soutien est important pour promouvoir les activités de la Société.

Les tournées de conférence de la Société pour l'automne 2020 ont été repoussées d'environ un an. La tournée de l'ouest a été reportée à l'hiver 2021 ; celle du centre à l'automne 2021. Les nouvelles dates de la tournée de

l'Atlantique n'ont pas encore été confirmées. Merci beaucoup à Riemer Faber, Noreen Humble, et Kathy Simonsen pour leur décision rapide.

En tant que présidente, je siège sur le conseil d'administration de l'Institut canadien en Grèce. L'Institut est dirigé par un nouveau président, Scott Gallimore de l'Université Wilfrid Laurier. Jacques Perreault, de l'Université de Montréal, est maintenant directeur après un an en tant que directeur par intérim. J'assure également les communications entre la Société et la Fédération canadienne des Sciences Humaines. Il mérite d'être souligné que le Congrès de 2020 de la Fédération a maintenant été annulé.

Certains collègues méritent nos remerciements pour leur service sur le conseil: Reyes Bertolín et Christian Raschle termineront leur mandat en mai. David Wallace-Hare a siégé au conseil en tant que président du Caucus des étudiants aux cycles supérieurs. Le secrétaire, James Chlup, a terminé son mandat en décembre et Guy Chamberland a été secrétaire par intérim de janvier à mai. Mark Joyal terminera son mandat en tant que président sortant après six ans au conseil et sur l'exécutif. Mark a rempli ses fonctions avec soin, sagacité et éloquence. Ce fut un plaisir de travailler avec lui au cours des quatre dernières années. Nous sommes aussi tous reconnaissants à feu Mark Golden d'avoir servi en tant que le président d'honneur.

De plus, Guy Chamberland met fin à son terme en tant que « webmaître », près de dix ans après avoir pris la relève. La Société a été très fortunée d'avoir Guy depuis si longtemps. Je le remercie pour son temps et son travail. Riemer Faber est sur le point de terminer son mandat en tant qu'organisateur de la tournée du centre ; je le remercie pour son excellente organisation des deux dernières années.

J'exprime mes remerciements les plus sincères à tous les membres du conseil et de l'exécutif pour continuer de défendre les intérêts de la Société dans ces moments difficiles. Merci beaucoup à vous aussi, chers membres, pour votre patience et pour votre soutien à la Société. J'espère que nous pourrions bientôt tous nous rencontrer en personne. D'ici là, portez-vous bien!

Respectfully submitted / Respectueusement soumis,



CAC President / Présidente de la SCÉC